
Zápis z 243. zasedáńı AS MFF UK dne 29. května 2019

Př́ıtomni: C. Brom, Z. Drozd, M. Feistauer (odchod 20.55), J. Fiala (odchod 20.55), R. Grill, J. Hric, V. Kučera,
M. Maciak, O. Pangrác, J. Pavl̊u, M. Pešta, J. Stráský, B. Vidová Hladká, P. Houška, P. Korcsok, P. Obdržálek,
P. Schmidtová.
Hosté: J. Kratochv́ıl, V. Kuboň, M. Rokyta, L. Skrbek (odchod 20.00), J. Trlifaj (odchod 19.35), L. Veverka
(odchod 20.00), O. Knopp.
Omluveni: S. Hencl, M. Krtička, M. Žák, J. Hrabovský, T. Masař́ık, J. Novotná, Z. Procházková, V. Zouhar.

Zasedáńı bylo zahájeno v 18:08 v zasedaćı mı́stnosti M250. Zasedáńı ř́ıdil Z. Drozd.

Program zasedáńı (upravený)

1. Schváleńı programu zasedáńı

2. Schváleńı zápisu z 242. zasedáńı AS MFF UK

3. Informace vedeńı fakulty

4. Návrh výročńı zprávy MFF UK za rok 2018

5. Návrh dodatku č. 3 ke smlouvě pro výstavbu pavilonu v Troji

6. Novelizace zákona o DPH

7. Návrh na rozhodnut́ı rozhodovat o návrhu novely Pravidel pro organizaci studia v jednom čteńı

8. Návrh novely Pravidel pro organizaci studia

9. Návrh podmı́nek přij́ımaćıho ř́ızeńı (2020)

10. Pr̊uběh a výsledky voleb do SKAS MFF UK

11. Volby do ZKAS MFF UK a AS UK

12. Různé

1. Schváleńı programu zasedáńı

Hlasováńı 17 – 0 – 0
Program zasedáńı byl schválen v navrženém pořad́ı.

2. Schváleńı zápisu 242. zasedáńı

Zápis předchoźıho zasedáńı byl schválen tichým souhlasem.

3. Informace vedeńı fakulty

Pan děkan informoval:

• Řád výběrových ř́ızeńı UK — přijatelná forma, zavád́ı povinně dvoukolové VŘ (shortlistováńı plus poho-
vor/přednáška). Bude to znamenat v́ıce práce pro výběrovou komisi.

• Řád habilitačńıho a jmenovaćıho ř́ızeńı UK — reaguje na nedávné aféry. Pro ověřeńı pravosti bude využit
systém Turnitin — MFF UK má u stávaj́ıćıch praćı cca 80% nep̊uvodnost (většinou jde o kompilát
publikovaných praćı) → komise se k tomu muśı vyjádřit.

• Na p̊udě ČVUT bylo podepsáno memorandum o
”
prg.ai — superHub AI“, daľśı jednáńı by mělo proběhnout

na p̊udě UK.

• Je připraven návrh soutěže na umělecké d́ılo pro pavilon M+I, bude obesláno a osloveno 8 fakult.

• Akreditace postgraduálńıch SP — zat́ım bez ústav̊u AV ČR, chyb́ı ještě dva ústavy.

Prod. Kuboň informoval o prob́ıhaj́ıćıch akreditaćıch

• Magisterské programy —SP v oblasti vzděláváńı učitelstv́ı byly postoupeny RVH, matematika je již zkon-
trolovaná (tedy je na tom podobně), informatika je ted’ kontrolovaná RUK, v daľśım týdnu by měla být
zkontrolována fyzika.
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• Doktorské programy — zat́ım nejsou jmenovaćı dekrety, tj. přij́ımaćı ř́ızeńı budou zajǐst’ovat garanti (ti
jmenovańı jsou), doktorandi ze starých SP se budou převádět až poté, co se provede ročńı hodnoceńı ve
starých OR. Převod do nových OR uprav́ı opatřeńı děkana (zat́ım neńı) a proběhne koncem kalendářńıho
roku.

Prof. Grill diskutuje výklad zákońıku práce ohledně řetězeńı smluv. Pan děkan vysvětluje výjimku v dohodě
UK s odbory, ve které je zmı́něna možnost čtvrtého a daľśıch prodloužeńı.

Dr. Stráský žádá jasný postup, jak se stavět k řetězeńı smluv, definovat, co vše je projekt. V návrhu prodloužeńı
se doporučuje zd̊uraznit financováńı z projektových peněz.

4. Návrh výročńı zprávy MFF UK za rok 2018

Vedoućı OPMK představil VZ za rok 2018 — GDPR trochu ovlivnilo strukturu a zredukovalo obsah o části,
které si nežádá zákon (i když se zveřejňuj́ı jinde) — jde např. o seznam zaměstnanc̊u či seznamy obhájených
praćı. Navrhuje doplnit zapomenutou informaci o oceněńı prof. Feistauera.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK schvaluje výročńı zprávu MFF UK za rok 2018 v doplněném

zněńı.“

Hlasováńı 17 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

5. Návrh dodatku č. 3 ke smlouvě pro výstavbu pavilonu v Troji

Prod. Skrbek shrnul postup praćı na pavilonu v Troji a vysvětlil obsah Dodatku č. 3 ke Smlouvě o d́ılo na
výstavbu pavilonu v Troji se sdružeńım

”
Společnost UK MFF Troja“ (Auböck, s.r.o. a OHL ŽS, a.s.) uzavřené

dne 16. 3. 2018. Předmětem dodatku je vyjmut́ı části Audio/video vybaveńı posluchárny ze smlouvy (bude
financováno z jiného zdroje) a řešeńı v́ıcenáklad̊u spojených s kontaminovanou zeminou.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK souhlaśı s návrhem Dodatku č. 3 ke Smlouvě o d́ılo v předloženém

zněńı.“

Hlasováńı 17 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

6. Novelizace zákona o DPH

C. Brom informuje, že se na RVŠ řešila změna zákona o odpočtu DPH pro školy a municipality (viz 80/2019
Sb.) — ćılem bylo zjevně sjednoceńı metodiky. Důsledkem bude, že většina škol bude platit v́ıc. Zákon obsa-
huje desetiletou retrospektivu. Je možné, že se MŠMT pokuśı alespoň o zrušeńı retrospektivy. Kvestorka UK
prohlásila, že dopad na UK bude nulový, nebot’ UK to dělá a vždy dělala t́ım nejpř́ısněǰśım zp̊usobem.

7. Návrh na rozhodnut́ı rozhodovat o návrhu novely Pravidel pro
organizaci studia v jednom čteńı

Již bylo předjednáno na 241. zasedáńı AS MFF UK, navrhované změny jsou drobné nebo vynucené nadř́ızeným
předpisem či MŠMT.

Hlasováńı 17 – 0 – 0
Vı́ce než 2/3 všech člen̊u AS MFF UK souhlaśı, tj. usneseńı bylo přijato.

8. Návrh novely Pravidel pro organizaci studia

K předloženém zněńı novely Pravidel organizace studia AS MFF UK obdržel tři pozměňovaćı návrhy od Petera
Korcsoka.
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Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK schvaluje pozměňovaćı návrhy P. Korcsoka.“

Hlasováńı 17 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK schvaluje novelu Pravidel organizace studia v pozměněném zněńı.“

Hlasováńı 17 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

M. Pešta se dotázal, zda je nutné vkládat zadáńı práce i do BP — studenti na to často zapomı́naj́ı a do knihovny
se práce nezakládá. Prod. Kuboň vysvětlil, že je to mimo jiné kv̊uli oponent̊um a člen̊um komise (práce koluje
při obhajobě a většina člen̊u ji tam vid́ı poprvé).

9. Návrh podmı́nek přij́ımaćıho ř́ızeńı (2020)

Prod. Kuboň vysvětlil, že podmı́nky přij́ımaćıho ř́ızeńı pro bakalářské programy věcně koṕıruj́ı ty současné,
pouze je zpř́ısněna podmı́nka pro upuštěńı od přij́ımaćı zkoušky z d̊uvodu absolvováńı zkoušky Matematika+,
kde uchazeč muśı tuto zkoušku složit s prospěchem 1 či 2. Nově jsou zavedeny

”
odlǐsné podmı́nky pro přijet́ı“

— umožňuje student̊um neučitelských SP (nejpravděpodobněji prvńıho ročńıku) do začátku zář́ı podat žádost
a nastoupit do jednoho z učitelských SP.

P. Korscok upozornil, že uznáváńı kredit̊u při aplikaci
”
odlǐsných podmı́nek pro přijet́ı“ neńı možné v souladu

s Pravidly pro organizace studia, protože to explicitně zmiňuje uznáváńı mezi Bc. a NMgr. stupněm studia.
Navrhuje doplnit př́ıslušnou pasáž na

”
. . . může být uchazeči uznáno obdobně v souladu s čl. 12 Pravidel pro

organizaci studia na MFF.“

Navrhovatel navrhl doplněńı upuštěńı od přij́ımaćı zkoušky dle odstavce 2 o Astronomickou olympiádu.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK schvaluje podmı́nky přij́ımaćıho ř́ızeńı v bakalářských programech

pro rok 2020 v doplněném zněńı.“

Hlasováńı 17 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

Prod. Kuboň uvedl, že podmı́nky přij́ımaćıho ř́ızeńı pro magisterské programy opět věcně koṕıruj́ı ty současné.
K předloženým podmı́nkám přij́ımaćıho ř́ızeńı magisterských programech AS MFF UK obdržel pozměňovaćı
návrh od Josefa Stráského upravuj́ıćı zejména délku zkoušky pro fyzikálńı programy na 120 minut.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK schvaluje pozměňovaćı návrhy J. Stráského.“

Hlasováńı 16 – 0 – 1
Usneseńı bylo přijato.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK schvaluje podmı́nky přij́ımaćıho ř́ızeńı v magisterských progra-

mech pro rok 2020 v pozměněném zněńı.“

Hlasováńı 17 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

10. Pr̊uběh a výsledky voleb do SKAS MFF UK

P. Obdržálek představil výsledky voleb do SKAS z 15. a 16. května 2019. Volebńı účast byla 14,85 %.

Zvoleni byli: P. Schmidtová, P. Korcsok a V. Švandeĺık (všichni tři sekce I a na obdob́ı 2019–2022), O. Knopp
(sekce F, na obdob́ı 2019–2020).

AS MFF UK vzal výsledek voleb na vědomı́.

11. Volby do ZKAS MFF UK a AS UK

Volby do ZKAS MFF UK i AS UK budou vyhlášené na prvńım zasedáńı po prázdninách, je třeba aktivně
hledat kandidáty i lidi do volebńı komise a také jej́ıho předsedu. Volby do AS UK muśı proběhnout v listopadu.
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12. Různé

J. Stráský informoval o děńı na RVŠ, očekávaném zp̊usobu hodnoceńı výzkumu a (ne)aplikaci Metodiky 17+.
Hodnoceńı VŠ proběhne v roce 2020 a použije se na jejich financováńı v obdob́ı 2021–2025.

C. Brom doplnil informace z RVŠ a také z AS UK. UK pracuje na interńım hodnoceńı na principu
”
kafemlejnku“

u obor̊u, kde to lze (týká se určitě sekce F), a peer-review u obor̊u, kde nepřevažuj́ı výsledky uvedené ve WoS (sem
možná spadnou i sekce M a I). V pr̊uběhu léta bude UK/fakulty zpracovávat sebehodnot́ıćı zprávy. Upozorňuje
také na změnu financováńı center excelence na UK.

Pan děkan doplnil informace z RKR:

• Kvestorka UK nab́ıdla tajemńık̊um fakult, že vyjednává lepš́ı úroky na termı́nované vklady.

• Pan rektor zvažuje, co se zámkem Zahrádky, který před pár lety vyhořel. Nab́ıźı se dvě možnosti: (a) prodej
(nelze očekávat žádnou závratnou částku) nebo (b) rekonstrukce a přetvořeńı na konferenčńı centrum UK
(odhad ceny je cca 500 mil. Kč).

Jednáńı bylo ukončeno v 21.40.

Zapsal J. Pavl̊u.
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